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PROTOKÓŁ  Nr 10/2019 
posiedzenia Komisji Administracji, Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa i Ochrony Ludności ,  
które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  

 w dniu 6 grudnia  2019 roku, o godz.14.00 
 
Prowadzący obrady          -  Paweł Górak 
Protokolant                        -  Joanna Kosior 
 
 
Prowadzący obrady otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
 7 członków Komisji, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
  
 
Proponowany porządek posiedzenia:  
 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu na 2020 rok. 
 
2. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Radomskiego na 2020 rok w działach 

dotyczących prac komisji. 
  

3. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 

Porządek obrad został przyjęty. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pkt porządku dziennego posiedzenia- Zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na 2020 rok. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przedłożona Wieloletnia Prognoza 
Finansowa  w stosunku do tej jest krótsza, ponieważ okres zaciągnięcia zobowiązań 
wynikających z zobowiązań finansowych zaciągniętymi kredytami jest krótszy niż wstępnie 
planowano czyli do 2026 roku. Wieloletnia Prognoza Finansowa jest przygotowana w nowym 
zakresie, w zakresie wydatków ujętych w wykazie przedsięwzięć, są to zadania realizowane 
przez Powiatowy Zarząd Dróg Publicznych i są to inwestycje drogowe. Powiedziała, że w 
wykazie przedsięwzięć na wielu zadaniach,  są środki zwiększane , tam gdzie Zarząd będzie 
występował o dofinansowanie w ramach Funduszu Dróg Samorządowych, bądź też realizuje 
lub kontynuuje zadania z tego roku w ramach FDS. W wykazie przedsięwzięć i uchwale 
budżetowej nie ma wprowadzonych pomocy finansowej, która będzie wprowadzona na 
przestrzeni 2020 roku, nie ma również wprowadzonych środków z FDS, są złożone wnioski i 
jeżeli takie dofinansowanie  będzie to w trakcie roku wprowadzą i zwiększą wartości tych 
zadań. Te zadania są zabezpieczone w wysokości planowanego wkładu własnego. Planowany 
kredyt do zaciągnięcia przyjęty do budżetu tj. 7,5 mln złotych. Planowane zadłużenie Powiatu 
na koniec 2020 roku tj. 19.900.000,00 zł czyli 12,5% planowanych dochodów czyli 
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zadłużenie jest na bezpiecznym poziomie. Dodała, że WPF jest zgodny z uchwałą  budżetową 
na 202 rok. Wzrost założony jest o 2,5% .  
  
Więcej pytań i uwag nie było 
Komisja 4 głosami- za, 1 -przeciwnym i 2 -wstrzymujacymi się jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu na 2020 rok. 
 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pkt porządku dziennego posiedzenia- Zaopiniowanie projektu 
budżetu Powiatu Radomskiego na 2020 rok w działach dotyczących prac komisji. 

  
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że przedłożony projekt uchwały 
budżetowej na 2020 rok opracowany został w oparciu o aktualny stan prawny regulujący 
działalność powiatu, zgodnie z obowiązującą klasyfikacją budżetową. Przy planowaniu 
dochodów budżetowych przyjęto podane przez Ministra Finansów, Inwestycji i Rozwoju 
kwoty poszczególnych części subwencji ogólnej oraz ustalone przez Wojewodę 
Mazowieckiego wielkości dotacji celowych na zadania z zakresu administracji rządowej i na 
zadania własne. Natomiast kwotę planowanych dochodów z tytułu udziału we wpływach z 
podatku dochodowego od osób fizycznych, mając na uwadze charakter informacyjno – 
szacunkowy podany przez Ministra Finansów, Inwestycji i Rozwoju i zmiany w zasadach 
opodatkowania, przyjęto poniżej proponowanej. Ujęto również kwoty dotacji na realizację 
zadań na podstawie zawartych porozumień i umów z innymi jednostkami samorządu 
terytorialnego. Pozostałe dochody własne skalkulowano w oparciu o ich wykonanie w roku 
ubiegłym oraz przewidywane  w roku bieżącym. 
 Dochody z tytułu wpływów z opłat za korzystanie ze środowiska przeznaczono na 
zadania wynikające z ustawy Prawo ochrony środowiska. 
 W oparciu o ustaloną wielkość dochodów i przychodów powiatu zabezpieczono w 
pierwszej kolejności spłaty rat kapitałowych od zaciągniętych dotychczas kredytów oraz 
odsetek, jak również potencjalną spłatę rat z tytułu udzielonych poręczeń dla Szpitala w Iłży. 
 Wydatki bieżące skalkulowano na zadania obligatoryjne i konieczne do realizacji, 
wynikające z obowiązujących przepisów prawnych. Ograniczono fakultatywne wydatki 
bieżące, w celu wypracowania jak najwyższej nadwyżki operacyjnej przeznaczonej na 
zadania inwestycyjne. Również wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem jednostek 
(po wyłączeniu wydatków jednorazowych) zaplanowano przyjmując 1,5% wzrost w stosunku  
do przewidywanego wykonania roku bieżącego, pomimo przyjętego do budżetu państwa na 
2020 rok wskaźnika wzrostu cen towarów i usług o 2,5%. Należy przy tym, mieć na uwadze, 
iż w budżecie utworzono rezerwę ogólną w wysokości 1.000.000 złotych, jak również w 
jednostkach w trakcie roku powstają oszczędności m.in. na składkach społecznych (absencja 
pracowników), które po przeniesieniu zabezpieczą ewentualne wyższe wydatki rzeczowe. 

Wydatki na wynagrodzenia dostosowano do wzrostu minimalnego wynagrodzenia po 
wyłączeniu z jego podstawy dodatku za wieloletnią pracę oraz założono wzrost od 1 stycznia 
2020 roku wynagrodzeń średnio o 100 złotych na etat plus wysługa lat (z wyłączeniem 
nauczycieli i jednostki administracji rządowej PINB). Wynagrodzenia dla nauczycieli 
przyjęto z uwzględnieniem skutków przechodzących na 2020 rok podwyżek od 1 września 
2019 roku. 
Następnie omówiła poszczególne działy. I tak po stronie dochodowej 
 w dziale 600 - transport i łączność zaplanowano dochody w wysokości 4.355.956 złotych, 
tj. 14,5% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w kwocie 4.355.056 
złotych ze środków budżetu państwa w ramach Funduszu Dróg Samorządowych na realizację 
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zadania „Przebudowa drogi 3515W Jedlińsk – Bartodzieje – Łukawa – Głowaczów V etap” 
oraz z tytułu odsetek od nieterminowych wpłat należności i kosztów upomnień w kwocie 900 
złotych. W przewidywanym wykonaniu występują dotacje w łącznej kwocie 24.976.009,38 
złotych, w tym: dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 
europejskich w kwocie 23.061.819,38 złotych z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne 
„Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy 
Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego” oraz dotacje na pomoc finansową z gmin w 
kwocie 1.914.190 złotych, środki z budżetu państwa w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych w kwocie 4.262.705 złotych na realizację dwóch zadań inwestycyjnych: 
„3531W Kuczki – Kazimierówka – Skaryszew – gmina Gózd” i „3539W Radom – Gębarzów 
- Polany, gmina Skaryszew, Kowala”, jak również dochody w wysokości 800.000 złotych z 
tytułu odszkodowania wpłaconego przez firmę za szkody powstałe w wyniku wzmożonego 
transportu na drogach powiatowych w związku z budową obwodnicy Radomia.  
  W dziale 750 - administracja publiczna zaplanowano dochody w wysokości 
621.388 złotych, tj. 115,6% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one w 
kwocie 193.388 złotych z dotacji celowych z budżetu państwa na obsługę zadań rządowych 
(129.388 złotych) i kwalifikacji wojskowej (64.000 złotych), dotacji celowej przekazanej  
dla powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień między jednostkami 
samorządu terytorialnego 18.000 złotych (powiat Zwoleń na utrzymanie i działalność 
rzecznika konsumentów) oraz dochodów własnych powiatu w kwocie 410.000 złotych. 
Dochody własne pochodzą z: odsetek od środków na rachunkach bankowych (280.000 
złotych), najmu pomieszczeń w budynku Starostwa (80.000 złotych), rozmów telefonicznych 
od wynajmujących pomieszczenia oraz świadczonych usług poligraficznych (6.000 złotych), 
wynagrodzenia dla płatnika w wysokości 0,1% z tytułu wypłacanych świadczeń z 
ubezpieczenia chorobowego przekazywanych terminowo do ZUS i 0,3% z tytułu zaliczek na 
podatek dochodowy przekazywanych terminowo do Urzędu Skarbowego oraz 
współfinansowania kosztów zatrudnienia pracownika w Wydziale Komunikacji Filia Pionki 
(24.000 złotych) i opłat za karty wędkarskie, holowanie i parkowanie pojazdów (20.000 
złotych).Wyższy plan dotacji w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z 
przyznania wyższej dotacji z budżetu państwa na obsługę zadań rządowych oraz wyższych 
wpływów z tytułu odsetek od środków pieniężnych na rachunku bankowym. 

Następny dział 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano dochody w kwocie 
396.000 złotych, tj. na poziomie przewidywanego wykonania roku bieżącego. Pochodzą one z 
dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań rządowych w zakresie świadczenia 
nieodpłatnej pomocy prawnej. 

Strona wydatkowa i tak: 
W dziale 600 – transport i łączność zaplanowano wydatki w kwocie 36.964.749 

złotych, tj.  46% przewidywanego wykonania roku bieżącego. Wydatki w tym dziale 
przeznaczone są na rozbudowę, przebudowę, remonty i bieżące utrzymanie dróg 
powiatowych oraz utrzymanie i działalność Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych.  
Na wydatki majątkowe przeznaczono kwotę 26.496.190 złotych na realizację zadań 
inwestycyjnych określonych szczegółowo w tabeli nr 4 projektu uchwały. Zakres rzeczowy 
zadań inwestycyjnych na 2020 rok obejmuje:  
- 1115W Przytyk – Kożuchów – do drogi krajowej nr 48 – gmina Przytyk - dokumentacja 

projektowa na rozbudowę drogi powiatowej, gmina Przytyk, 
- 1133W Stara Błotnica – Jedlanka - gmina Jedlińsk - dokumentacja projektowa na 

rozbudowę drogi powiatowej, gmina Jedlińsk, 
- 3336W Wieniawa – Przytyk – Jedlińsk – gmina Przytyk, Jedlińsk - budowa drogi - 

odcinek długości 3.569,76 m, gmina Przytyk - złożono wniosek o dofinansowanie w 
ramach FDS, przebudowa drogi IV etap – odcinek długości 2.762,87 m (od km 22+659,55 



 4

do km 23+800,00 i od km 29+674,58 do km 31+297,00), gmina Jedlińsk – zadanie 
realizowane w ramach FDS, 

- 3505W Jaszowice - Wacławów - Sławno – gmina Wolanów, Zakrzew - odszkodowania – 
odcinek dł. 4,367 km, gmina Wolanów,  przebudowa drogi I etap - odcinek długości 1 100 
m, gmina Zakrzew,  

- 3509W Gulin - Wsola - Wojciechów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia, Zakrzew - rozbudowa 
drogi - odcinek długości 2 980 m, gmina Jedlińsk. Złożono wniosek o dofinansowanie w 
ramach FDS, 

- 3515W Jedlińsk - Bartodzieje - Łukawa - Głowaczów – gmina Jedlińsk, Jastrzębia - 
przebudowa drogi V etap - odcinek długości 6 484,02 m  
(od km 0+702,86 do km 1+506,00, od km 7+680,00 do km10+530,00  
i od km 10+750,00 do km 13+580,88) gmina Jastrzębia i Jedlińsk. Zadanie dwuletnie 
realizowane w ramach FDS, 

- 3517W Wojciechów – Kozłów – Rajec Szlachecki – gmina Jastrzębia - odszkodowania 
odcinek długości 5 039 m, gmina Jastrzębia, 

- 3522W Pionki – Podgóra, ulica Spacerowa i Polna – miasto Pionki - odszkodowania – 
ulica Spacerowa i Polna, odcinek długości 1 686,81 m, miasto Pionki, 

- 3531W Kuczki - Kazimierówka - Skaryszew – gmina Skaryszew, Gózd - dokumentacja 
geodezyjna do celów regulacji stanu prawnego nieruchomości zajętych pod pas drogowy 
drogi, odc. dł. 1 100 m, gmina Skaryszew, przebudowa drogi III etap – odcinek o długości 
4 555,80 m  
(od km 0+013,50 do km 0+628,00 i od km 3+080,00 do km 7+021,30), gmina Gózd, 
Skaryszew. Zadanie realizowane w ramach FDS, 

- 3539W Radom - Gębarzów - Polany – gmina Kowala, Skaryszew, Wierzbica - 
dokumentacja geodezyjna do celów regulacji stanu prawnego nieruchomości zajętych pod 
pas drogowy drogi, odc. dł. 7 720 m, gmina Kowala, Skaryszew, Wierzbica, 

- 3542W Wierzbica - Modrzejowice – gmina Wierzbica - rozbudowa drogi – odcinek 
długości 3 648 m, gmina Wierzbica. Złożono wniosek o dofinansowanie w ramach FDS, 

- 3545W Wierzbica – Polany – Krzyżanowice – gmina Iłża, Wierzbica - dokumentacja 
projektowa na przebudowę  drogi wraz z budową chodnika na odc. Wierzbica – Polany 
(2,8 km) i Gaworzyna – Krzyżanowice  
(3,25 km), gmina Iłża, Wierzbica, 

- 3550W Iłża – Rybiczyzna – Grabowiec – gmina Iłża - dokumentacja projektowa odc. dł. 
7,2 km gmina Iłża, 

- 3560W Ruda Wielka – Dąbrówka Warszawska – gmina Wierzbica - odszkodowania gmina 
Wierzbica, 

- 733 – Zakrzew – Skaryszew – gmina Kowala, Wolanów, Zakrzew - dokumentacja 
projektowa na rozbudowę na odc. 5 376 m, gmina Wolanów, Zakrzew,  

- Poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniu dróg 733 i 3557W w miejscowości Kowala - 
dokumentacja projektowa, 

- Rozwój infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy 
Miasta Radomia oraz Powiatu Radomskiego - roboty budowlane związane z rozbudową 
drogi powiatowej nr 3503W Młódnice – Jarosławice – Cerekiew – Radom wraz z budową 
ścieżki rowerowej, w ramach projektu pn. „Rozwój infrastruktury w zakresie 
zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy Miasta Radomia oraz Powiatu 
Radomskiego” realizowanego w partnerstwie z Gminą Miasta Radomia.  

Na wydatki bieżące przeznaczono kwotę 10.468.559 złotych, w tym na: 
- bieżące utrzymanie dróg 7.000.397 złotych, z czego: 

- remonty dróg, powierzchniowe utrwalenie i odnowy nawierzchni oraz remonty 
cząstkowe i remonty obiektów mostowych – 4.300.000 złotych,  
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- zakup materiałów drogowych (sól, piach, znaki drogowe, kruszywo, cement, emulsja 
asfaltowa) – 490.000 złotych,  

- zimowe utrzymanie dróg – 1.000.000 złotych, 
- wykaszanie traw z poboczy i rowów dróg powiatowych – 250.000 złotych,  
- oznakowanie poziome dróg – 180.000 złotych, 
- regulacja stanu prawnego nieruchomości zajętych pod drogi – 380.000 złotych, 
- opracowanie projektów stałej organizacji ruchu i pozostałe usługi (pomiary ruchu 

drogowego, wycinka drzew, badania laboratoryjne, frezowanie karp, aktualizacja 
ewidencji dróg, sprzątanie ulic po zimie) – 200.397 złotych, 

- wypłata odszkodowań za nieruchomości przejęte przez powiat radomski pod rozbudowę 
dróg powiatowych – 200.000 złotych,  

- utrzymanie Powiatowego Zarządu Dróg Publicznych 3.468.162 złote. 
Niski plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania roku bieżącego 

wynika z faktu, iż w roku bieżącym realizowane były zadania przy udziale środków 
zewnętrznych w wysokości 28.817.949,38 złotych głównie zadanie pn. „Rozwój 
infrastruktury w zakresie zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy Miasta 
Radomia oraz Powiatu Radomskiego”, jak również ze środków wprowadzonych na 
przestrzeni roku z FDS i rezerwy subwencji ogólnej oraz ze środków pozyskanych w trakcie 
roku z gmin na pomoc finansową na zadania realizowane na drogach powiatowych w 
wysokości 1.914.190 złotych. Ponadto rozpoczęto realizację 3 zadań w ramach dofinansowań 
z Funduszu Dróg Samorządowych ze środków własnych powiatu w wysokości 12.151.537 
złotych. 

Kolejny dział 750 - administracja publiczna zaplanowano wydatki w kwocie 
20.140.541 złotych, tj. 102,9% przewidywanego wykonania roku bieżącego. W ramach tej 
kwoty 50.000 złotych stanowią wydatki majątkowe na zakup urządzeń komputerowych i 
oprogramowania. W ramach wydatków bieżących tego działu finansowane są zarówno 
zadania rządowe, jak i własne powiatu.  
 Na realizację zadań rządowych zaplanowano wydatki w kwocie 193.388 złotych, tj. do 
wysokości dotacji celowej przyznanej z budżetu Wojewody.  
W ramach tych wydatków sfinansowana zostanie: 
 -   kwalifikacja wojskowa w kwocie 64.000 złotych, 
 - realizacja zadań rządowych w kwocie 129.388 złotych, w tym wynagrodzenie pracownika 

wydziału finansowego wraz z pochodnymi realizującego te zadania.  
 Na realizację zadań własnych bieżących zaplanowano wydatki w kwocie 19.897.153 
złote z przeznaczeniem na sfinansowanie: 
-  działalności i funkcjonowania Rady Powiatu w kwocie 679.988 złotych,  
-  promocji powiatu, w tym materiały promocyjne i reklamowe, świadczenie usług 

promocyjnych w wydawnictwach prasowych i rozgłośniach radiowych dotyczących 
działalności powiatu, nagrody konkursowe na konkursy objęte patronatem Starosty w 
kwocie 393.471 złotych, 

  - utrzymania i działalności Starostwa Powiatowego w kwocie 18.823.694 złote. 
W dziale 754 – bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zaplanowano 

wydatki w kwocie 60.891 złotych, tj. 65,8% przewidywanego wykonania roku bieżącego. 
Wydatki w tym dziale przeznaczone są na realizację programu „Bezpieczny Powiat” w 
kwocie 55.900 złotych (w tym między innymi  na zakup nagród dla szkół i laureatów 
konkursów organizowanych w ramach tego programu, wykonanie broszury informacyjnej pn. 
„Z ostrożnością i rozwagą ludzie dalej jadą”, obsługę Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
Powiatu Radomskiego) oraz szkolenia pracowników Biura Zarządzania Kryzysowego z 
zakresu obrony cywilnej i zabezpieczenie wkładu własnego na realizację zadania 
„Konserwacja zespołu radiowo – masztowego Radiowej Sieci Zarządzania Wojewody 
Mazowieckiego” w łącznej kwocie 4.991 złotych. 
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Niski plan wydatków w stosunku do przewidywanego wykonania wynika z faktu, iż 
w roku bieżącym wystąpiły jednorazowe wydatki na zasilenie Wojewódzkiego Funduszu 
Wsparcia Policji i Wojewódzkiego Funduszu Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w 
łącznej kwocie 69.000 złotych.   

W dziale 755 – wymiar sprawiedliwości zaplanowano wydatki w kwocie 396.000 
złotych, tj. na poziomie przewidywanego wykonania roku bieżącego. Są one przeznaczone na 
realizację zadań rządowych z zakresu świadczenia nieodpłatnej pomocy prawnej, a 
finansowane są dotacją celową z budżetu Wojewody. 
 
Radny Adam Siczek podziękował Zarządowi, Staroście, pani Dyrektor PZDP za realizację 
inwestycji na terenie Gminy Gózd. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka podziękowała, bo był to trudny rok i cały czas jest dużo 
trudnych zadań, a tylko dzięki zgranemu zespołowi wiele spraw udaje się na bieżąco 
załatwiać. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk powiedział, że najważniejsze, że największe zadanie się kończy 
bo ono było wyzwaniem dla PZDP, dlatego chyli czoła przed Zespołem. Powiedział, że ma 
kilka uwag do budżetu oraz wniosek do Komisji. Budżet pod względem fachowym jest 
zrobiony dobrze. Wie, że Zarząd Powiatu dzieli środki na różne inwestycje i uważa, że nie 
wszystkie gminy są traktowane podobnie. Będzie apelował o to, aby sprawiedliwie 
podchodzić do dzielenia pieniędzmi na drogi, bo stwierdził, że w gminie Iłża, która ma bardzo 
dużo dróg, w tym roku nie widzi tam poważnych zadań. Wie, że obowiązuje pewna 
procedura. Zaapelował, że Komisja, która dokładnie rok temu dyskutowała o korekcie 
budżetu na rok 2019, kiedy to zdjęto dużą kwotę z zadania Wacławów-Jaszowice-Sławno 
wtedy to zadanie miało kwotę 1.800.000,00 zł i została zdjęta kwota powyżej miliona. 
Powiedział, że została pominięta kwota, która miała służyć na rozpoczęcie tego zadania w 
tym etapie, na który została opracowana dokumentacja techniczna i już mija 3 lata od jej 
wykonania. W tym roku na tym zadaniu jest tylko 450.000,00 zł , a to jest bardzo duża droga 
około 10 km. Zapytała na co ta kwota na tym zadaniu ma być przeznaczona? 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że na odszkodowanie i przebudowę I 
etap. Powiedziała, że ponad 4 km jest na terenie gminy  Wolanów, na to została w tym roku 
opracowana dokumentacja projektowa i w przyszłym roku wystąpią o decyzję, skąd może 
wystąpić obowiązek odszkodowań w zależności w jakim okresie ta decyzja będzie wydana. 
Planują, aby decyzja nie utraciła ważności i chcą rozpocząć I etap od przebudowy tej drogi na 
terenie gminy Zakrzew od drogi 3503W, będą ja realizować etapami. Powiedziała, że będą 
składać wniosek z FOGR tego zadania i I etap wykonają. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk zapytał, jaka część z tych 450.000,00 zł idzie na 
odszkodowania?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że na chwilę obecną będą starać się 
maksymalną kwotę przeznaczyć na przebudowę drogi, tym bardziej, że te odszkodowania jak 
się pojawiają to pod koniec III i IV kwartału roku, wiec jeśli będą jakieś oszczędności to na 
odszkodowania przeniosą. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk przybliżył Komisji zarys całego odcinka tej drogi oraz 
przedstawił ją na zdjęciach. Następnie wnioskował, o to aby zdjąć 1 mln zł z proponowanej 
kwoty 4.300.000,00 zł przeznaczonej na  remont dróg powiatowych i przeznaczyć ten 1 mln 
zł na zadanie Jaszowice-Wacławów-Sławno droga powiatowa 3505W . 
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Radna Ewa Tkaczyk zapytała, czy stan prezentowanej drogi przez radnego Ślifirczyka to 
czy wciągu roku czy dwóch lat tak się pogorszył?. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk odpowiedział, że nie. Na tą drogę do Jaszowic do samego 
Sławna weszli kilka lat temu. Najpierw było opracowanie dokumentacji technicznej w 2015 
roku, potem wejście kolejne polegało na wykonaniu robót w 2018 roku i kolejna 
konsekwencja w tym roku to zlecenie wykonania dokumentacji na betony i przykrycie 
asfaltem  w tym 1.800.000,00 zł były środki na przebudowę tej drogi. Widząc ten zły stan tej 
drogi , dlatego starali się te pieniądze zabezpieczyć. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała ,że to rozumie, ale dziwie się, że dopiero teraz jest 
robiona, skoro droga jest w tak fatalnym stanie. Dlaczego poprzedni Zarząd tej drogi nie 
zrobił?.  
 
Radny Mirosław Ślifirczyk odpowiedział, że były przeznaczone pewne pieniądze dużo 
wcześniej , natomiast była pewne okoliczność w Jaszowicach kiedy to Wójt gminy Zakrzew, 
wystąpił o to, aby Powiat pomógł mu w uzyskaniu pieniędzy unijnych na przebudowę pewnej 
drogi gminnej, która dochodziła w Jaszowicach do drogi powiatowej. Warunkiem otrzymania 
przez Wójta takiej dotacji było to, żeby Powiat wykonał fragment drogi powiatowej na tym 
skrzyżowaniu. Pieniądze, które były przeznaczone dawno temu na tą drogę zostały 
przeznaczone na wykonanie kawałka chodnika w Jaszowicach. Dzięki temu Wójt dostał te 
środki, pewne rzeczy są po prostu dynamiczne, nie da się tak z góry zaplanować. 
 
Radna Teodozja Bień zapytała czy te 4.300.000,00 zł na remonty, czy w tym roku jest ich 
tak szczególnie więcej?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że to jest mniej niż w tym roku było.  
 
Radna Teodozja Bień powiedziała, że środki te są zatem potrzebne na remonty i bieżące 
utrzymanie dróg. Zapytała radnego Ślifirczyka, czy to jedyna droga w Gminie Zakrzew, która 
czeka na wykonanie czy jeszcze są inne drogi powiatowe w gminie Zakrzew?. Droga , która 
przedstawił to dla niej jest to droga polna, a dróg gruntowych jeszcze na terenie powiatu jest 
dużo, a w gminie Jedlińsk-Jastrzębia firma z zewnątrz badała powierzchnię dróg 
powiatowych i okazało się że tam jest najgorsza w całym powiecie nawierzchnia dróg. 
Powiedziała, że nie można zarzucić temu Zarządowi , że nierównomiernie dzieli środki, bo 
uważa , że bardzo równomiernie i tam gdzie drogi są najgorsze, tam zostały przeznaczone 
środki na remonty tych dróg. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk powiedział, że w tym roku na gminę Jastrzębia i Jedlińsk jest 
przeznaczonych sporo pieniędzy.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska przypomniała, że na każdej sesji są zmiany w 
inwestycjach drogowych. Dodała, że jeszcze duża pula środków będzie uruchamiania w 
miesiącu kwietniu/maju gdzie będą wprowadzane wolne środki bądź nadwyżka budżetowa. 
To jest projekt, który udało się spiąć i zabezpieczyć te potrzeby i zanalizować różne zadania, 
które powinny być realizowane w przyszłorocznym budżecie. Jak wszyscy zwrócili uwagę , 
bardzo duże środki są zaplanowane na inwestycje w szpitalach. Budżet jest dobrze skrojony, a 
środki przeznaczone  na zadania inwestycyjne też są wysokie. Jeżeli są jeszcze jakieś 
propozycje to Zarząd jeszcze raz je rozważy na wiosnę jak będzie dzielił nadwyżkę i wolne 
środki. Zmiany w budżecie powodują, że trzeba przygotowywać jeszcze raz te dokumenty, a 
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już czekają na opinię z RIO, ale czy w tym momencie jest potrzeba, żeby ten dokument 
zmieniać?. Jeśli będzie wola to można te zadania dofinansować spokojnie w ciągu roku, a nie 
musi być to robione na etapie planowania budżetu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek powiedział, że w jego samorządzie odbyła 
się Komisja Budżetowa i Wiceprzewodniczący Rady w Mieście w Pionkach. Z tego co udało 
mu się dowiedzieć to mają taki dział, pomoc dla powiatu radomskiego, przebudowa ul. 
Spacerowej i Polnej jak się dowiedział, w tym roku nie będzie to realizowane, ale zostało to 
przełożone bo powiat prawdopodobnie zaciągnie teraz kredyt, żeby realizować budowę 
szpitala i  nie dadzą rady zrealizować wszystkich założonych zadań z tej kwoty 500 tys. zł 
jego propozycja co Burmistrz przedstawił Radzie do finansowania z budżetu, żeby 
zainwestować w inną dziedzinę w budżecie miasta. Taką informację Burmistrz otrzymał na 
spotkaniu przed 15 listopada, gdzie Starosta wraz z dyrekcja PZDP i radnymi przedstawili 
projekt ul. Spacerowej i prosili o wsparcie finansowe ze strony miasta. Powiedział, że radny z 
miasta publicznie przedstawił, że co innego jest w budżecie i w ogóle to nie będzie robione. 
Zapytał, jak jest, czy będzie to robione czy nie?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że oficjalnie w projekcie budżetu 
przeznaczone jest 100 tys. zł na ul. Spacerową, Polną. Oczywiście było spotkanie przed 
budżetem i były takie rozmowy, że to zadanie Powiat zastanawia się, planuje wprowadzić do 
budżetu, były przedstawiane propozycje, że wtedy Burmistrz musiałby dofinansować 35% 
wkładu własnego. Rozmowy takie były, ale ostatecznie budżet został w takim a nie innym 
kształcie. Wtedy jeszcze nie było wiadomo jakie środki będą przeznaczone na inwestycje na 
przyszły rok. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek powiedział, że chodzi mu o to, że radny 
dowiedział się ze Starostwa, że ta propozycja to tylko fikcja i ona nie będzie robiona i chciał 
przejąć te środki finansowe na inne cele. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że po tym spotkaniu wystąpili o 
wydanie decyzji ZRID i 100 tys zł jest na odszkodowania. Jeżeli będą pieniądze to Zarząd i 
Rada wprowadzą  je, wtedy będą to zadanie realizować, póki co się szykują i o decyzje 
wystąpili. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek poprosił radnego Ślifirczyka o wycofanie 
swojego wniosku. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk powiedział, że wie, że taki wniosek jest pewnym zamieszaniem, 
ale po to się spotykają , żeby opiniować i rozmawiać o budżecie. Proponuje jednak , żeby 
dokonać tego dofinansowania z tych remontów na to zadanie Jaszowiec-Wacławów-Sławno, 
ponieważ nawet jak będą pieniądze w trakcie roku to lepiej dołożyć do tych remontów, o 
których się decyduje ad hoc, nie trzeba robić dokumentacji, nie trzeba robić przetargów.  
 
Przewodniczący Komisji zapytał, panią dyrektor PZDP czy w czasie tej kadencji do 2023 
roku , czy ta inwestycja planowana jest jako zakończenie jej?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że planowana jest że będzie 
zakończona, natomiast wszystko będzie zależało od tego ile będzie środków na inwestycję. 
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Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że będzie głosować przeciwko wnioskowi radnego 
Ślifirczyka. Wie, że droga jest w złym stanie, ale na 2020 rok zaplanowana była droga 
Kiedrzyn-Małęczyn ostatni etap i tej drogi też nie ma ujętej w tym budżecie. 
 
Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie wniosku radnego Ślifirczyka, który 
wnioskował, o to aby zdjąć 1 mln zł z proponowanej kwoty 4.300.000,00 zł przeznaczonej na  
remont dróg powiatowych i przeznaczyć ten 1 mln zł na zadanie Jaszowice-Wacławów-
Sławno droga powiatowa 3505W . 
 
Komisja 3 głosami za, 4-przeciwnymi i 0-wstrzymujacymi się odrzuciła wniosek radnego 
Mirosława Ślifirczyka. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek poprosił panią Skarbnik by przybliżyła 
temat dotyczący modernizacji i rozbudowy szpitala w Pionkach. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że sprawy szpitala zostały omówione 
na Komisja Zdrowia. Przypomniała jednak najważniejsze rzeczy. Poinformowała, że na 2020 
rok planowane są środki na szpital w Pionkach 11.183.861,00 zł. na szpitala w Iłży są 
planowane 3.031.429,20 zł. Szpital w Pionkach planowany jest do realizacji I etap 
przebudowy i rewitalizacji budynku w jednej lokalizacji czyli cała kontynuacja zadania, które 
jest w tym roku wprowadzone do budżetu. Na przyszły rok na ten cel są zabezpieczone środki 
w kwocie 10.608.261,00 zł, te środki nie zabezpieczają w 100% tej inwestycji. Zarząd 
zabe4zpieczył wkład własny, oczywiście będzie się starał o pozyskanie środków ze źródeł 
zewnętrznych, będzie też rozmawiał z Burmistrzem Pionek, żeby też dofinansował tą 
inwestycję. Zostanie też wszczęta procedura przetargowa, na podstawie dokumentacji, która 
jest sporządzana w tym roku, która określi tak naprawdę koszt tej inwestycji. Wtedy Zarząd 
będzie musiał zdecydować się, czy ta inwestycja będzie realizowana jeśli nie uda się 
pozyskać środków zewnętrznych to czy będzie realizowana ze środków własnych. 
Powiedziała, że Starosta podał taką informację, że jeżeli będzie realizowana w 100% ze 
środków własnych to będzie ona jeszcze realizowana w dwóch latach, czyli w 2020 i 2021 
roku. Na 2020 rok w szpitalu w Pionkach zaplanowano również II i III etap tej inwestycji na 
kolejne lata by przygotować dokumentację z myślą by była ta dokumentacja gotowa i można 
by było występować o środki do budżetu państwa. Są też zabezpieczone środki w wysokości 
180 na sprzęt na zasadzie wkładu własnego. Jeśli chodzi o szpital w Iłży to jest kontynuacja 
przebudowy i modernizacji bloku operacyjnego 1.002.600,00 zł, będzie kończone to zadanie , 
które w tym roku jest rozpoczęte czyli zakup sprzętu, tomografu komputerowego plus 
adaptacja pomieszczeń na ten cel są zabezpieczone środki w kwocie 1.062.579,00 zł. Oraz 
trzy mniejsze zadania, czyli dostawa i uruchomienie agregatu prądotwórczego 33.920,00 zł, 
montaż automatycznego agregatu próżni medycznego 8.480,00 zł i montaż myjni 23.850,00 
zł, to są również środki własne, żeby można było składać wnioski do rezerwy. Środki, które 
są zabezpieczone dla szpitali  to jest kwota wyższa niż w tym roku o 8.630.000,00 zł. 
Dodatkowo zabezpieczono środki na ewentualne pokrycie strat szpitala. Planowane jest , że 
taka strata wystąpi w szpitalu w Pionkach i na ten cel wstępnie zabezpieczono 1.500.000,00 
zł. Będzie przyjmowany program profilaktyki chorób zakaźnych poprzez szczepienia dla osób 
powyżej 65 roku życia, będzie to program dwuletni i planują na ten cel środki na przyszły i 
kolejny rok w kwocie 130.000,00 zł.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek powiedział, że jest przygotowana do 
przegłosowania kwota 500.000,00 zł jako udział samorządu Miasta Pionki. Nie wie jaki 
będzie gminy Pionki. 
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Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
szpital dostał informację od pana Burmistrza Miasta Pionki, że w projekcie budżetu 
zaplanowana jest kwota 500.000,00 zł , natomiast od Wójta Gminy Pionki 50.000,00 zł. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska powiedziała, że zostaną one wprowadzone w trakcie 
roku, bo nie ma ich tu zaplanowanych, bo Rada musi podjąć uchwałę merytoryczną o 
udzieleniu pomocy finansowej. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek podziękował, że znalazło się to wszystko w 
budżecie. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk zapytał, czy jest wiedza na temat programów pomocowych, z 
których można mieć nadzieję, że dostanie się pieniądze na modernizacje tego szpitala?  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że ma być uruchomiony program dla 
szpitali powiatowych, rząd pracuje nad tym oprócz rezerw w budżecie. Ale na tą chwilę nie 
ma. 
 
Radny Adam Gibała zapytał, czy przy poślizgu finansowym, to w którym roku 
przewidywane jest zakończenie tej inwestycji?. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska odpowiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć na 
to pytanie. Kwota jest bardzo duża, Zarząd planuje ja rozpocząć w 2020 roku, a mowa jest, że 
I etap ma być zakończony w 2021 roku. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk odniósł się do słów radnego Janeczka. Powiedział, że gdyby 
rozbudowę tego szpitala, realizowali zgodnie z propozycja poprzedniego Zarządu czyli koszt 
około 8 mln zł to tegoroczne pieniądze 10 mln zł załatwiły by problem rozbudowy szpitala na 
ul. Harcerskiej i na miarę Pionek funkcjonował by w 2021 roku bez żadnego ryzyka 
funkcjonowania. Dodał, że nie najważniejszy jest budynek, najważniejsi w szpitalu są ludzie, 
którzy gwarantują istnienie szpitala.  
  
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek zapytał o której wersji jest mowa?. 
 
Radny Mirosław Ślifirczyk odpowiedział, że mowa jest o wersji, która była zaproponowana 
w budżecie na rok 2019 przez poprzedni Zarząd. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Marek Janeczek odpowiedział, że jeżeli była by realizowana 
pierwsza wersja to już by nie było żadnego tematu. A teraz to przez lata są ogromne 
zaniedbania w tej dziedzinie. 
 
Radny Adam Siczek uważa, że 50.000,00 zł z gminy Pionki to bardzo mało na szpital. 
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że to naprawdę duże wyzwanie. Następnie poprosił o 
przegłosowanie projektu budżetu na 2020 rok. 
 
Po dyskusji Komisja 4 głosami – za, 1-przeciwnym i 2-wstrzymującymi się jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie budżetu Powiatu 
Radomskiego na 2020 rok w działach dotyczących prac komisji. 
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Przystąpiono do realizacji 3 pkt porządku dziennego posiedzenia - Sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radna Ewa Tkaczyk zapytała o chodnik przy drodze Gózd- Budy Niemianowskie, czy ta 
inwestycja jest już zakończona?.  
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że tak. 
 
Radna Ewa Tkaczyk powiedziała, że mieszkańcy informują , że została zdjęta kostka na 
zjazdach, była a teraz jej nie ma , czy tak już zostanie?. 
 
Dyrektor PZDP Joanna Chojnacka odpowiedziała, że nic jej o tym nie wiadomo. 
Poinformowała, że na Zarząd Powiatu, który odbędzie się 10 grudnia został złożony wniosek 
dotyczący zmiany stawek opłat za zajęcie pasa drogowego i umieszczeniu w nim urządzeń 
obcych. Zaproponowali w nim obniżenie stawek dla sieci, oraz została zaproponowana 
zmiana podwyższenia stawek opłat dla pozostałych gestorów czyli gazociągów, energetyki. 
Dodała, że ustawa ta wprowadziła jeszcze jedną zmianę dotyczącą tego, że zostaliśmy 
zobligowani do budowy kanałów technologicznych przy budowie i przebudowie dróg 
obligatoryjnie przy wszystkich naszych inwestycjach.  
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął                         
10 posiedzenie Komisji Administracji, Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Ochrony 
Ludności  o godz. 15:30. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
  Joanna Kosior                                                                          Paweł Górak 
 


